
 
Protokół 

z zebrania wiejskiego przeprowadzonego w Czarnowie  
w dniu 15 lutego 2013 r.  w remizie OSP o godzinie 1700. 

 
Zebranie zostało zwołane na pisemny wniosek Sołtysa i rady sołeckiej sołectwa 
Czarnów. Uczestnikami zebrania był sołtys, rada sołecka, radni z miejscowości 
Czarnów  i mieszkańcy sołectwa zgodnie z załączoną listą obecności. Ponadto     
w zebraniu uczestniczyli przedstawiciele władz gminy w osobach: 
- Wójt Gminy Robert Stolarski; 
- Zastępca Wójta Gminy Anna Kwiek; 
- Kierownik Zakłady Gospodarki Komunalnej Zbigniew Nerko; 
- Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej Edyta Danicka; 
- Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury Małgorzata Gniewczyńska. 
 
Zebraniu przewodniczył sołtys sołectwa Czarnów Józef Kisielewicz, który 
otworzył zebranie, powitał wszystkich obecnych i odczytał porządek zebrania, 
który jest załącznikiem do protokołu. 
 
Sołtys zaproponował, aby porządek zebrania obecni na zebraniu przegłosowali 
w sposób jawny. Porządek zebrania został przyjęty w głosowaniu jawnym 
jednogłośnie. 
 
Radna Rady Gminy Górzyca Stanisława Urban przedstawiła zadania                    
o charakterze gospodarczym, która na wstępie serdecznie podziękowała za 
wydanie książki pt. „Wspomnienia mieszkańców Czarnowa”, która została 
wydana w ramach realizowanego projektu „Dziś dobry start jutro pewny 
sukces”, współfinansowanego ze środków UE. Następnie podziękowała, za 
wykonanie prac przy kościele, t.zn.: wykonanie chodnika do kościoła i parkingu. 
Dodała, że pozostało jeszcze wykonanie podjazdu. 
Radna Stanisława Urban wymieniła zadania zgłoszone do projektu budżetu na 
rok 2013: 
- dofinansowanie do remontu kościoła; 
- uporządkowanie i remont cmentarza komunalnego w Czarnowie 
(uporządkowanie alejek i przygotowanie terenu po nowe kwatery, 
wykarczowanie starych drzew i krzewów, zadaszenie ołtarza  i wykonanie 
lapidarium, rozważenie zatrudnienia grabarza); 
- bieżące utrzymanie dróg i poprawa stanu ulic; 
- skanalizowanie pozostałej części wsi; 
- zadbanie o estetykę miejscowości. 
 

 



Sołtys sołectwa Czarnów Józef Kisielewicz przedstawił i omówił wszystkie 
imprezy zorganizowane w Czarnowie m.in. przez sołtysa i radę solecką w roku 
2012. Prezentacja odbyła się multimedialnie. 
- Dzień Kobiet w ogrodzie radnej Stanisławy Urban; 
- 28 kwietnia 2012 r.  Gminny Turniej Wsi (wygrała wieś Czarnów, nagroda 
500 zł); 
- 3 maja 2012 r. I Zakładowy Turniej Piłki Nożnej (puchar sołtysa, 
współorganizacja z GOK); 
- Jubileusz 25-lecia kapłaństwa księdza proboszcza Piotra Franka i rewanż 
księdza w postaci Festynu Rodzinnego zorganizowanego przy współudziale 
CARITAS. 
- I Dzień Seniora – spotkanie pokoleń; 
- Dożynki. 
 
Radny Rady Gminy Rafał Baran zaprezentował  multimedialnie etapy powstania 
Klubu Sportowego „Walka Czarnów”. Przedstawił i omówił osiągnięcia               
i porażki klubu. 
 
Sprawozdanie z działalności Ochotniczej Straży Pożarnej przedstawił i omówił, 
również z prezentacją multimedialną Łukasz Grajewski. 
 
Sołtys Józef Kisielewicz poinformował o utworzeniu zespołu śpiewaczego przy 
„Kole gospodyń wiejskich”. Ponadto przedstawił plan imprez na rok bieżący. 
 
Sołtys otworzył dyskusję. 
 
Z uwagi na brak dyskusji, głos zabrał Wójt Gminy Górzyca Robert Stolarski, 
który odniósł się do zgłoszonych propozycji do projektu budżetu na rok 2013. 
Poinformował, że w planach do realizacji w tym roku są następujące zadania dla 
miejscowości Czarnów: 
- budowa boiska sportowego przy Szkole Podstawowej w ramach projektu; 
- plac zabaw, realizacja projektu; 
- wsparcie prac przy remoncie kościoła (remont dachu – 20 000 zł); 
- zakończenie prac związanych z wykonaniem podjazdu przy kościele; 
- w planie na rok bieżący modernizacja kanału i drogi przy kanale przez Lubuski 
Zakład Melioracji; 
- prace melioracyjne; 
- kontynuowanie zajęć pozalekcyjnych w szkole do miesiąca sierpnia 2013                  
w ramach projektu; 
- zaplanowana dalsza modernizacja remizy OSP (wykonanie WC); 
- prace na cmentarzu (po uzgodnieniach  z Wojewódzkim Konserwatorem 
Zabytków) – remont ołtarza. 
 

 



Dyskusja: 
 
- Mieszkaniec Czarnowa zgłosił problem związany ze złym stanem dróg we wsi. 
Stwierdził, że na ulicy Królowej Jadwigi wykonane zostały zbyt wysokie 
zwalniacze ruchu, powodujące problem z wjazdem pojazdów do posesji. 
Ponadto ulice: Polna, Kolejowa i Kopernika są w fatalnym stanie, częściowe 
uszkodzenia spowodowane są pracami po budowie kanalizacji. Zgłoszone 
zostały wnioski, aby drogi modernizowane były skutecznie i aby dochody 
gminy z podatku od środków transportowych były przeznaczane na remont 
dróg. 
Wójt Gminy odpowiadając na zgłoszony problem stwierdził, że remonty dróg są 
w gestii zarządzających nimi. Dodał, że podatek od środków transportowych w 
naszej gminie jest tak niewielką kwotą, że starczyłby na remont kilku metrów 
drogi. Stwierdził, że doskonale znana jest mu sytuacja ze stanem dróg i robi 
wszystko co jest możliwe, aby poprawić ich jakość. 
 
- Zgłoszono, że ścieżka rowerowa Czarnów-Stańsk jest miejscami 
nieprzejezdna, nawierzchnia zarośnięta roślinnością. Kto zarządza ścieżką? 
Wójt odpowiedział, że zarządcą ścieżki rowerowej jest Zarząd Dróg 
Powiatowych. 
 
- Mieszkańcy zadawali pytania związane z nową ustawą „śmieciową” i pytania 
dotyczyły następujących zagadnień:   
*czy konieczne jest rozwiązywanie umów z dotychczasowymi przedsiębiorcami 
świadczącymi usługi w tym zakresie? 
* jakie zmiany zostaną wprowadzone? 
* jaka będzie cena odpadów segregowanych i niesegregowanych? 
* czy będzie zaopatrzenie w pojemniki i kontenery? 
Na wszystkie pytania odpowiedzi udzielił Wójt Gminy. Poinformował, że                 
w miesiącu maju odbędą się zebrania wiejskie we wszystkich sołectwach 
informujące o nowych zasadach jakie wprowadza ww. ustawa. Ponadto będą 
opracowane materiały, broszury informacyjne w tym temacie. Wójt dodał, że do 
tej pory powinny być znane już wszystkie warunki związane z gospodarką 
odpadami komunalnymi i powinna być już wyłoniona firma, która te usługi 
będzie świadczyła na terenie Gminy Górzyca. 
 
- Mieszkańcy zgłosili problem z psami chodzącymi po wsi luzem. 
Jednoznacznie stwierdzono, że większość wałęsających się psów ma właścicieli 
jednak z uwagi na dobro stosunków sąsiedzkich nie mogą wskazać właścicieli. 
Wójt stwierdził, że taka postawa nie załatwi sprawy i zachęca, aby zgłaszać 
zdarzenia wałęsających się psów ze wskazaniem właściciela. Wójt 
poinformował, że rozważane jest oznaczenie psów chipami i wtedy ustalenie 
właściciela będzie możliwe. 

 



W dyskusji na temat bezdomnych psów wyrażono opinię, że temat jest bardzo 
trudny i jest to problem całej gminy. Fakt funkcjonowania schroniska dla 
bezdomnych psów powoduje, że psy są dosłownie podrzucane na naszym 
terenie, a schronisko przepełnione. 
 
- Wójt przedstawił informację na temat stawek podatków i opłat za wodę                
i ścieki obowiązujące w Gminie Górzyca w 2013 roku. 
 
- Obecny na zebraniu ksiądz proboszcz Piotr Franek wyraził uznanie dla 
działalności Wójta Gminy i stwierdził, że jego współpraca z władzami gminy 
układa się bardzo dobrze, za co serdecznie podziękował. 
 
Z uwagi na brak dalszej dyskusji sołtys Józef Kisielewicz zakończył zebranie 
wiejskie /godz. 1920. 
 

 
Sołtys sołectwa 
(-)Józef Kisielewicz 
 

Na tym protokół zakończono. 
Protokołowała Grażyna Markowska. 
 

 


